



**European Union
Statement**

WHO

150th Executive Board

(24-29 January 2022)

Item 7 - Political declaration of the third high-level meeting of the General Assembly on the prevention and control of non-communicable diseases

h) Draft action plan (2022–2030) to effectively implement the global strategy to reduce the harmful use of alcohol as a public health priority

Geneva, 25 and 26 January 2022

[ENGLISH VERSION]

WHO

150th Session of the Executive Board

Item 7: Political declaration of the third high-level meeting of the General Assembly on the prevention and control of non-communicable diseases

h) Draft action plan (2022–2030) to effectively implement the global strategy to reduce the harmful use of alcohol as a public health priority

EU Statement

Chair,
Director-General,
Members of the Executive Board,
Colleagues,

I am speaking on behalf of the European Union and its Member States on agenda item 7h, on the Draft action plan (2022–2030) to effectively implement the global strategy to reduce the harmful use of alcohol as a public health priority.

The Candidate Countries the Republic of North Macedonia* and Albania* and the EFTA country Iceland align themselves with this statement.

We thank the secretariat for the draft action plan, which is a result of an extensive 2-year effort to provide the member states with guidance for implementing a very important strategy. At EB146, the EU co-sponsored the decision that led to this

* The Republic of North Macedonia and Albania continue to be part of the Stabilisation and Association Process.

action plan. The EU recognizes harmful use of alcohol as an important risk factor for the development of Non-Communicable Diseases and other health and social issues, the prevalence of which correlates with alcohol consumption. It is also a priority prevention area in the Europe's Beating Cancer Plan.

We particularly welcome the plan to increasing capacity building efforts and the technical assistance to be provided to Member States on their request by the WHO on the Best Buy policies, inter alia on taxation and marketing policies.

We note that there are many proposed measures in the action plan for the economic operators in alcohol production and trade. We also note that the WHO may organise regular dialogues with the industry on their role in reducing the harmful use of alcohol, while ensuring, in line with FENSA, the prevention of undue influence and/or conflict of interest when developing alcohol policy options. We also suggest that WHO develops a standalone document made available to Member states to provide guidance when engaging with alcohol industry. Overall, the WHO and Member States must maintain their focus on science and evidence-based policy measures.

We hope that the action plan will be impactful and propose that the WHO Governing Bodies discuss the results up to 2030 at regular intervals.

I thank you.

[FRENCH VERSION]

150^e session du Conseil exécutif de l'OMS, Janvier 2022

Point de l'ordre du jour : 7 Déclaration politique de la troisième réunion de haut niveau de l'Assemblée générale sur la prévention et la maîtrise des maladies non transmissibles (h)

==DÉCLARATION UE==

SEUL LE PRONONCÉ FAIT FOI

Président,

Directeur général,

Excellences,

Je m'exprime au nom de l'Union européenne et de ses États membres sur le point 7h de l'ordre du jour, relatif au Projet de plan d'action (2022-2030) pour mettre en œuvre de manière efficace la Stratégie mondiale visant à réduire l'usage nocif de l'alcool en tant que priorité de santé publique. La République de Macédoine du Nord[†] et l'Albanie¹, pays candidats, ainsi que l'Islande, pays de l'AELE, se rallient à cette déclaration.

Nous remercions le secrétariat pour le projet de plan d'action, qui est le fruit d'un effort considérable de deux ans pour fournir aux États membres des orientations dans la mise en œuvre d'une stratégie très importante. Lors du Conseil exécutif 146, l'UE a coparrainé la décision qui a conduit à ce plan d'action. L'UE reconnaît que la consommation nocive d'alcool est un facteur de risque important pour le développement de maladies non transmissibles et d'autres problèmes sanitaires et sociaux, dont la prévalence est corrélée à la consommation d'alcool. Il s'agit également d'un domaine de prévention prioritaire dans le plan européen de lutte contre le cancer.

Nous saluons particulièrement le plan visant à accroître les efforts de renforcement des capacités et l'assistance technique qui sera fournie aux États membres à leur demande par l'OMS sur les politiques de « meilleurs choix » (« *best buys* »), dont les politiques de taxation et de commercialisation.

Nous notons que de nombreuses mesures sont proposées dans le plan d'action pour les opérateurs économiques dans la production et le commerce de l'alcool. Nous notons également que l'OMS peut organiser des dialogues réguliers avec l'industrie sur leur rôle dans la réduction de l'usage nocif de l'alcool, tout en veillant, conformément au FENSA, à prévenir toute influence indue et/ou tout conflit d'intérêts lors de l'élaboration des options de politique en matière d'alcool. Nous suggérons également que l'OMS élabore un document spécifique mis à la disposition des États membres pour les guider dans leurs interactions avec l'industrie de l'alcool. Dans l'ensemble, l'OMS et les États membres doivent continuer à se concentrer sur la science et les mesures politiques fondées sur les preuves.

[†] La République de Macédoine du Nord et l'Albanie continuent de faire partie du processus de stabilisation et d'association.

Nous espérons que le plan d'action aura un impact et proposons que les organes directeurs de l'OMS discutent des résultats à l'horizon 2030 à intervalles réguliers.

Je vous remercie.